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§ 290 

Adjungering 

Beslut 

Arbetsutskottet adjungerar Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP)till dagens 

sammanträde med rätt att delta i överläggningarna.  

 

- - - - - 
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§ 291 Dnr KFKS 2011/574-003 

Revidering av reglemente för medelsförvaltning 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Ärende 

Det pågår ett arbete inom stadsledningskontoret att se över ekonomireglementen och 

riktlinjer för att göra det enklare att veta vad som gäller. Det kan konstateras att det finns 

för många reglementen och att vissa delar överlappar.  

 

En del i det arbetet rör reglementet för medelsförvaltning, som beslutades 2005.  

I bakvattnet av den finansiella krisen 2008 har många kommuner sett över och preciserat 

sina styrande dokument kring finansiell styrning. Det som saknats är framförallt 

målsättningar kring kapitalbindning. När kommunens låneskuld nu ökar finns det 

anledning att i högre grad kapital- och räntebinda och utnyttja möjligheterna till att använda 

så kallade ränteswappar i syfte att sprida räntebindningstider och därmed minska 

ränterisker. Med anledning av det bör dessa delar av nu gällande reglemente preciseras.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 november 2011 

Reglemente för medelsförvaltning (nytt) 

Reglemente för medelsförvaltning (gällande) 

Sammanställning, ppt, från föredragning den 20 december 2011 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2011 § 274 

Ärendet bordlades till extra sammanträde med KSAU den 20 december i syfte att kunna 

åstadkomma en föredragning med extern konsult före AU:s ställningstagande. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att arbetsutskottet lämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 
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Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet tycker det är bra att reglementet för medelsförvaltning uppdateras men saknar 

några viktiga delar. 

Eftersom kommunens skuld de närmsta åren beräknas ligga på en relativt hög nivå 

historiskt sett, tycker vi inte att beslutet om hur den långfristiga delen av skulden ska vara 

placerad bör ligga på tjänstemannanivå. Besluten om hur de långfristiga delarna av lånen 

placeras framöver kan få en stor inverkan på kommunens ekonomi och beslut av denna 

tyngd bör istället ligga hos kommunstyrelsen.  

 

Nu när det på grund av den finansiella oron blir allt dyrare för bankerna att låna upp 

pengar, anser Miljöpartiet att kommunen ska ta tillvara på möjligheten att gå förbi bankerna 

och finansiera sina långsiktiga skulder via obligationsmarknaden istället. Vi vill dela upp 

kommunens skuld i olika delar, där de delar vi inte räknar med att betala tillbaka på 3,5 eller 

10 års sikt ska finansieras via emittering av obligationer med motsvarande löptid. Det har 

aldrig varit så förmånligt som idag, att i Sverige emittera obligationer nu när hela den 

europeiska obligationsmarknaden är i gungning och investerarna söker sig mot länder med 

en ”stabil” ekonomi. Ett enklare alternativ till egna obligationer kan vara att låna upp 

pengar via Kommuninvest.  

Miljöpartiet anser att ränteswappar är ett bra alternativ till kommunens ”topplån”. Att låna 

upp större belopp med kort kapitalbundenhet (3mån-2år) och låsa räntan med 

ränteswappar kan se ut som en billig lösning på kort sikt men, på längre sikt blir 

refinansieringsrisken oroväckande hög då ingen vet priset på nästa rullning.” 

 

- - - - - 
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§ 292 Dnr KFKS 2011/614-012 

Utveckling utan gränser – översyn av ”övriga 

stödprocesser” 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Projektet Utveckling utan gränser - översyn av övriga stödprocesser syftar till att underlätta 

kommunens arbete med frågor som skär horisontellt genom att tydliggöra 

ansvarsfördelningen. Ett annat syfte har varit att bidra till högre kvalitet och effektivitet i 

kommunens arbete genom att lämna förslag till tydligare forskningsanknytning och 

erfarenhetsutbyte med omvärlden. De övriga stödprocesser som ingått i uppdraget är de 

som rör hållbar utveckling, trygghet och säkerhet, internationalisering och näringslivsfrågor. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet noterade informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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§ 293 Dnr KFKS 2011/571 

Remiss på betänkandet Spara i goda tider – för en stabil 

kommunal verksamhet (SOU 2011:59) 
Yttrande till Finansdepartementet 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över betänkandet 

”Spara i goda tider – för en stabil kommunal verksamhet” (SOU 2011:59). 

 

Ärende 

Utredningen lämnar förslag inom två områden;  

dels att regelverket för kommunernas ekonomiska förvaltning förändras och förstärks för 

att främja stabilitet genom ett ökat lokalt ansvarstagande för inkomst- och 

resultatutjämning över tid, dels att ett centralt stabiliseringssystem införs för att kunna 

minska de kommunala intäkterna i en högkonjunktur och öka dem i en lågkonjunktur. 

 

Nacka kommun avvisar bägge förslagen.  
Det är mycket tveksamt om ett nytt regelverk som föreslås i realiteten skulle främja en 
förbättrad långsiktig hushållning. Med hänsyn till att den långsiktiga hushållningen för en 
”normalkommun” enligt en schablon kräver ett överskott på i storleksordningen två 
procent borde i allmänhet en tillräcklig konjunkturanpassning kunna ske genom att 
resultatet över en konjunkturcykel tillåts svänga inom ramen för nuvarande regler. Att det 
som utredningen föreslår skulle räcka med att uppnå ett överskott på en procent för att 
sätta av medel till framtida resultatutjämning riskerar att tolkas som att normen eller 
schablonen för den resultatnivå som flertalet kommuner behöver uppnå har sänkts.  För 
expansiva kommuner med stora investeringar, som flera av kommunerna i Stockholms län, 
bör resultatet dessutom ligga högre än två procent om kommunens finansiella 
handlingsutrymme skall bibehållas. 

  

Med hänsyn till att utredningens analyser visar att den kommunala verksamheten, tvärt 

emot vad som förutsätts i utredningens direktiv, i huvudsak inte verkar destabiliserande på 

samhällsekonomin. Även om det funnits skäl att inrätta en statlig destabiliseringsfond 

avvisar Nacka kommun detta. Att bedriva konjunkturpolitik är en statlig uppgift och om 

uppgiften skulle kräva att kommunernas inkomster varieras över konjunkturcykeln går det 

rimligen att lösa det på ett långt smidigare vis inom ramen för statens generella 

bidragsgivning till den kommunala sektorn. 
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Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 december 2011 

Förslag till yttrande 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 294 Dnr KFKS 2011/449-532 

Remiss av Spårvägs- och stomnätsstrategi, etapp 1 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott antar förslaget till yttrande över Spårvägs- och 

stomnätsstrategin, etapp 1 (Bilaga), till AB Storstockholms Lokaltrafik med följande 

justering. 

 

”Vad gäller stomtrafiken i Stockholms innerstad är det positivt om den ges en starkare 

struktur och i första hand behöver befintlig stomtrafik ges högre prioritering i gaturummet, 

exempelvis genom fler egna körfält, signalprioritering mm. En eventuell konvertering av 

stombussar till spårtrafik måste vägas mot andra investeringar samtidigt som hela länets 

behov av fungerande trafiklösningar beaktas. Det är därför tveksamt om en eventuell 

konvertering av stombusstrafik till spårvagnstrafik i närtid kan anses prioriterad i jämförelse 

med nödvändiga förstärkningar av attraktiv och kapacitetsstark kollektivtrafik från övriga 

länet in till regionkärnan, exempelvis tunnelbana till Nacka.  

 

Det är viktigt att bygga ut och förnya kollektivtrafiken både i Stockholms innerstad och i 

länet på ett sådant sätt att fler bilpendlare förmås att välja kollektiva färdmedel. Åtgärder 

som bidrar till en sådan utveckling behöver ges hög prioritet. Det talar för att utbyggnad av 

t-banelinjer och investeringar i ökad effektivitet för pendeltåg och befintliga lokalbanor bör 

ha högre prioritet än spårvagnsutbyggnad i närtid. 

 

Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 2 i 

kommunstyrelsens delegationsordning.  

 

Ärende 
Spårvägs- och stomnätsstrategin har tagits fram på uppdrag av SL:s styrelse och av Trafik- 
och Renhållningsnämnden i Stockholms stad och är den första etappen i en strategi för en 
långsiktig satsning på kollektivtrafiken i länet. Den tar sin utgångspunkt i regionens starka 
tillväxt. För SL är detta första etappen av en strategi för kollektivtrafikens stomnät som i en 
andra etapp ska innefatta hela länet. Strategin för etapp 1 har tagits fram gemensamt av SL 
och Stockholms stad. Kommunerna Nacka, Solna och Lidingö har deltagit i projektets styr-
grupp och bidragit med värdefull kunskap. Etapp 1 behandlar delar av Nackas kollektiv-
trafik men stomnät som rör Nacka kommer i sin helhet att behandlas i etapp 2. Synpunkter 
på etapp 1 ska inlämnas senast 20 december 2011. 
 
Handlingarna finns på http://www.sll.se/sll/templates/agendaitempage.aspx?id=58547 

 

http://www.sll.se/sll/templates/agendaitempage.aspx?id=58547
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Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2011 § 270 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 7 november 2011 

Förslag till yttrande den 7 december 2011 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2011 § 270 

Ärendet återremitterades för att koncentrera och korta ner remissvaret. Ärendet tas upp för 

beslut på nytt vid ett extra KSAU den 20 december 2011. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 

 

Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Erik Langby följande tilläggsförslag. 

 

”Vad gäller stomtrafiken i Stockholms innerstad är det positivt om den ges en starkare 

struktur och i första hand behöver befintlig stomtrafik ges högre prioritering i gaturummet, 

exempelvis genom fler egna körfält, signalprioritering mm. En eventuell konvertering av 

stombussar till spårtrafik måste vägas mot andra investeringar samtidigt som hela länets 

behov av fungerande trafiklösningar beaktas. Det är därför tveksamt om en eventuell 

konvertering av stombusstrafik till spårvagnstrafik i närtid kan anses prioriterad i jämförelse 

med nödvändiga förstärkningar av attraktiv och kapacitetsstark kollektivtrafik från övriga 

länet in till regionkärnan, exempelvis tunnelbana till Nacka.  

 

Det är viktigt att bygga ut och förnya kollektivtrafiken både i Stockholms innerstad och i 

länet på ett sådant sätt att fler bilpendlare förmås att välja kollektiva färdmedel. Åtgärder 

som bidrar till en sådan utveckling behöver ges hög prioritet. Det talar för att utbyggnad av 

t-banelinjer och investeringar i ökad effektivitet för pendeltåg och befintliga lokalbanor bör 

ha högre prioritet än spårvagnsutbyggnad i närtid. 

 

Vidare yrkar Hans Peters att stycket på sidan 1 i förslaget till yttrande som inleds med 

”Hela regionen växer…., ska tas bort.” 

 

Hans-Åke Donnersvärd (S) yrkade, med instämmande av Maria Fridstjerna (S), följande 

ändringar och tillägg till förslaget till yttrande. 

 

Tillägg efter andra stycket. 

”Kollektivtrafiken måste också säkerställa att personer som reser till/från Nacka blir 

garanterad sittplats direkt vid påstigningen, men också vid ett senare byte till tvärbanan eller 
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tunnelbanan. Ståplats får endast drabba ett fåtal och kan då accepteras under högst ca 

5 minuter, dvs 2-3 hållplatser. 

 

Tillägg i tredje stycket 

En utbyggnad av tunnelbana till Nacka måste ske snarast så att den kan stå klar framåt 

omkring 2020.  

Tunnelbanan kan inte ersätta busstrafiken till Slussen. I framtiden bör det finnas busslinjer 

såväl från Nacka som från Värmdö som har sin ändstation i anslutning till Slussens 

tunnelbanestation. Gångavståndet från bussterminalen till tunnelbanestationen får inte vara 

för långt. 

Saltsjöbanan ska fortsätta att gå till Slussen även efter att T-bana till Nacka färdigställts. 

Även under Slussens ombyggnad bör ett så Slussen-nära läge som möjligt för Saltsjöbanans 

ändstation anordnas. 

 

Tillägg efter femte stycket 

Det är med stor oro Nacka ser att möjligheterna att förflytta sig med bil över Saltsjö-

Mälarsnittet begränsas. En östlig förbindelse med goda kollektivtrafikförbindelser blir 

alltmer angelägen. Därför bör de fortsatta studierna (”Ostsektorn” och etapp 2) inkludera 

den idé som publicerades av Sweco under sommaren 2011 med en gemensam sträcka för 

T-bana till Nacka och en Östra länk, vilket kan reducera de sammanlagda kostnaderna. 

 

Även studierna kring Saltsjöbanan måste utvidgas och i första hand inriktas mot andra 

alternativ än spårväg (t.ex. T-bana som klarar både strömskena och kontaktledning eller 

bibehållen tågstandard), eftersom en konvertering till ”snabbspårväg” endast ger marginella 

kapacitetsökningar, trots avsevärda spårinvesteringar.  

 

Tillägg i nionde stycket 

Förslag till utveckling av stomlinjer för både spår- respektive busstrafik i området mellan 

Slussen och centrala Nacka har inte behandlats fullständigt i etapp 1 med anledning av 

pågående utredningar utan hänförs till etapp 2. Därför är det angeläget att inga beslut tas 

inom SL eller Stockholms läns landsting rörande spårvägs- och stomnätsstrategin innan 

såväl etapp 2 som den särskilda utredningen om ostsektorn har genomförts och varit ute på 

remiss. De förslag som nu redovisas i etapp 1 måste ånyo kunna bedömas och därtill 

prioriteras tillsammans med alla andra förslag som berör kollektivtrafiken i länet.  

 

Ett undantag är tunnelbana till Nacka. På flera ställen i rapporten (sid 32, 38, 47) påpekas 

att ”det samlade kapacitetsbehovet 2030 överstiger med marginal den gräns som satts upp 

för att tunnelbana ska bli aktuell”. Därför bör planeringen för att bygga tunnelbana till 

Nacka inledas omgående. ” 

 

Jan-Eric Jansson (KD) yrkade följande ändring av punkterna 1 och 3 i tredje stycket. 
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1. Saltsjöbanan ska fortsätta att gå till Slussen under Slussens ombyggnad. Då bör ett 

så Slussen- nära läge som möjligt för Saltsjöbanans ändstation anordnas. 

3 En utbyggnad av tunnelbana till Nacka bör prioriteras högre än Saltsjöbanans 

konvertering. 

Beslutsgång 

Med avslag på Hans-Åke Donnersvärds yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 

Erik Langbys yrkande. 

 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Hans Peters första tilläggsyrkande. 

 

Arbetsutskottet beslutade avslå Hans Peters yrkande om att stycket som börjar med ”Hela 

regionen växer…stryks. 

 

Arbetsutskottet beslutade avslå Jan-Eric Janssons ändringsyrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Jan-Eric Jansson lät anteckna följande. 

 

”Enligt Kristdemokraterna är de viktigaste komponenterna i ”ett mer behovsanpassat och 

framtidsorienterat kollektivtrafiksystem för Nacka/Ostsektorn” följande: 

1. En utbyggnad av tunnelbana till Nacka ska prioriteras högre än Saltsjöbanans 

konvertering. VI vill pröva att behålla Saltsjöbanan i dess nuvarande form. 

2. Tvärbanan förlängs till Saltsjö-Järla. 

3. Saltsjöbanan ska fortsätt att gå till Slussen under Slussens ombyggnad. Då bör ett så 

Slussen-nära läge som möjligt för Saltsjöbanans ändstation anordnas.” 

 

Hans-Åke Donnersvärd och Maria Fridstjerna lät anteckna följande. 

 

”Socialdemokraternas yttrande till SL över stomnätsstrategi, etapp 1, avser att säkerställa en 

god kollektivtrafik för alla Nackabor. Det är bara att beklaga att den moderatstyrda 

majoriteten inte var beredd att stödja vårt förslag till yttrande.” 

 

- - - - - 
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§ 295 Dnr KFKS 2011/526-009 

Redovisning av arbetet med bostadsförsörjning 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott antar föreslagen skrivelse, med nedanstående 

redaktionella justeringar i texten, som kommunens svar på regeringens uppdrag att redovisa 

hur kommunen arbetar med bostadsförsörjningen i kommunen. 

 

På sidan 4 ändras ordet funktionshindrade till funktionsnedsatta. 

På sidan 7 stryks meningen ”Hälften av boendena drivs i kommunal regi.” 

 

Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 2 i 

kommunstyrelsens delegationsordning. 

 

Ärende 
Bristen på bostäder har ökat successivt, inte minst i Stockholmsregionen. I 
boendeplaneringen är det viktigt att varje kommun tar sin del av ett regionalt ansvar då 
bostadsmarknaden sällan begränsar sig till kommunens gränser.  

 
Regeringen beslutade 2011-10-27 att kommunerna i Stockholms län, i enlighet med 5§ 
lagen (2000:1383) om kommuners bostadsförsörjningsansvar, ska redovisa hur de arbetar 
med bostadsförsörjningen i kommunen. Kommunerna ska skicka sin redovisning till 
Länsstyrelsen i Stockholms län med kopia till Regeringskansliet (Socialdepartementet) 
senast den 31 december 2011. Redovisning enligt regeringens anvisning finns i bilagd 
skrivelse. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 december 2011 

Förslag till skrivelse med redovisning av arbetet med bostadsförsörjning 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade följande redaktionella justeringar i texten. 

 

På sidan 4 ändras ordet funktionshindrade till funktionsnedsatta. 

På sidan 7 stryks meningen ”Hälften av boendena drivs i kommunal regi.” 
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Hans Peters (C) yrkade att skrivningar om Österleden sidan 1 och 9 ska tas bort och att 

skrivningen om Danviks lösen på sidan 9 tas bort. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag med Eva Öhbom 

Ekdahls yrkande om redaktionella ändringar i texten. 

 

Arbetsutskottet avslog Hans Peters yrkande.  

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters lät anteckna följande. 

 

”Den utbyggnadstakt vad gäller nya bostäder som framförs i yttrandet är enligt vår mening 

mycket hög och risken finns att viktig kommunal infrastruktur inte hinner byggas ut i den 

takt som är nödvändigt. Utbyggnad i form av nya förskolor, skolor, vägar och andra 

investeringar riskerar dessutom att kraftigt öka kommunens lånebehov vilket för med sig 

kapitalkostnader som belastar driftbudgeten påtagligt.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande.  

 

”I den skrivelsen till länsstyrelsen beskrivs Nackas arbete med bostadsförsörjning, inte hur 

vi vill ha det framöver. Beskrivningen av det förflutna fram till idag visar dock på hur 

passiv kommunen varit för att påverka bostadsförsörjningen. I Nacka byggs det mycket så 

mängden bostäder är inte att klaga på . Men de bostäder som byggs uppfyller varken krav 

ur ett hållbarhetsperspektiv eller för att tillgodose de behov som finns. I Nacka finns ett 

stort behov av hyresbostäder, både för unga som behöver en första bostad men också för 

många andra som väljer hyresboende framför bostadsrätt eller villa. För människor som är 

arbetslösa eller har låg inkomst är inte bostadsrätt eller villa ett alternativ, man får helt 

enkelt inte lån. Hyresrätten ger också en annan flexibilitet som på ett naturligt sätt matchar 

dagens minst sagt flexibla arbetsliv. 

Läser man skrivelsen noga inser man att den beskriver en situation där Nacka kommun i 

stort sett är en passiv spelare. Översiktsplan, visst. Men inte bindande. Detaljplaner och 

planmonopol, visst. Men man gör de planer som exploatören vill ha, har inget eget driv i att 

forma det framtida Nacka. Därför är också Nacka ett lapptäcke av små frimärksområden 

utan övergripande planering. I och med att Nacka saknar ett eget bostadsbolag så inser 

man också varför andelen, men också antalet, hyresrätter i Nacka är stadigt minskande. 

Den avsaknaden innebär också att Nacka har svårt att tillgodose de som har särskilda 

sociala behov av bostad. 

Nacka håller nu på att ta fram en ny översiktsplan, en plan som i mångt och mycket är 

betydligt bättre än sin föregångare. Men med den passiva inställning Nacka har gentemot 
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exploatörer och när det gäller att tillgodose behov av äldreboenden och andra särskilda 

boenden så riskerar även den nya översiktsplanen att bli en papperstiger.  

Vad som behövs är en aktiv markpolitik för att skaffa fram kommunal mark som är 

tillgänglig för byggande, en aktiv bostadsbyggnadspolitik med en social dimension, en 

tuffare inställning till exploatörerna för att nå upp till de luftiga målsättningarna om 

hållbarhet, hyresbostäder mm. Och inte minst behövs ett kommunalt bostadsbolag och en 

bostadsförmedling.” 

 

Maria Fridstjerna (S) och Hans-Åke Donnersvärd (S) lät anteckna följande. 

 

”Vi Socialdemokrater anser att Nacka kommun ska ha egna riktlinjer för arbetet med 

bostadsförsörjningen. Det är inte tillräckligt som görs idag, att hänvisa till ÖP.” 

 

- - - - - 
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§ 296 KFKS 2011/210-006 

Starttid för kommunstyrelsens arbetsutskott under 2012 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att inte ändra beslutet utan starta sina möten kl 

09.00 under 2012. 

 

Ärende 

Under våren beslutade arbetsutskottet att under 2012 starta mötena kl 9 istället för som 

tidigare kl 8.30. På arbetsutskottet den 6 december föreslogs att ärendet om starttid skulle 

tas upp för ny behandling.  

 

Yrkande 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade att beslutet ligger kvar. 

 

Maria Fridstjerna (S) yrkade, med instämmande av Hans-Åke Donnersvärd (S), att 

sammanträdena ska starta kl 8.30 under 2012. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Maria Fridstjernas yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Eva 

Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Enligt lagen har vi som kommunalt förtroendevalda rätt att få ledigt från våra arbeten för 
sammanträden. För den som inte tänker närmare så spelar det därmed ingen roll när man 
förlägger sammanträdena, ledamöterna kan ändå alltid ta ledigt från arbetet. Så ser det dock 
inte ut i praktiken och det torde inte vara någon överraskning för någon som satt sin fot på 
arbetsmarknaden. Rätten att ta ledigt är en sak, möjligheten att ta ledigt, att kombinera sitt 
förtroendeuppdrag med arbete är inte alltid lika självklar. Fram till nu har 
kommunstyrelsens arbetsutskott sammanträden börjat kl 8:30 på morgnarna. Från 2012 vill 
majoriteten att de ska börja kl 9. Jag yrkade då att även 2012 börja kl 8:30 för att göra det 
enklare för oss ledamöter som inte är heltidspolitiker att kunna delta. Startar man kl 9 så 
kan man knappast starta på arbetsplatsen på morgonen innan sammanträdet och rimligt vis 
kommer det också att sluta 30 minuter senare. Det innebär att en större del av arbetsdagen 
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tas i anspråk. Att det dessutom inte ger möjlighet att få ersättning för förlorad 
arbetsförtjänst för morgontimmen kan åtminstone vara ett hinder för några.  
 
Argumentet från Eva Öbom Ekdahl för avslag på förslaget var att det är skönt med 
sovmorgon om man har ett sammanträde på kvällen innan. För alla förtroendevalda som 
har ett vanligt arbete att gå till morgonen efter ett sammanträde gäller knappast sovmorgon. 
Så kommunstyrelsens ledamöter klarar säkert av att komma till ett sammanträde kl 8:30.  
 
Det är inte lätt att vara politiskt förtroendevald. Det är ännu svårare att vara fritidspolitiker. 
Och att vara fritidspolitiker i opposition i Nacka är minst av allt en dans på rosor. Insyn 
och handlingar i god tid är inte alltid en självklarhet. Att senarelägga ett sammanträde 30 
minuter kan tyckas vara en petitess men det är i praktiken ytterligare ett hinder för att 
kunna kombinera politikerrollen med att upprätthålla ett heltidsarbete i det vanliga 
arbetslivet. Jag tycker inte att det är annat än arrogans som Eva Öbom Ekdahl uttrycker 
men som hela den politiska majoriteten i Nacka mangrant ställer upp på. ” 
 
Maria Fridstjerna och Hans-Åke Donnersvärd lät anteckna följande. 
 
”Att inte ta hänsyn till fritidspolitiker tycker vi vittnar om majoritetens arrogans och brist 
på förståelse för de som jobbar och ska förena arbete och politiskt engagemang.”  
 
- - - - - 
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§ 297 

Övriga frågor 

Beslut 

Kommunstyrelsen kallas till extra sammanträde den 24 januari 2012 före 

kommunstyrelsens arbetsutskott och verksamhetsutskott. Tidpunkt meddelas senare. 

 

Ärende 

På kommunstyrelsen den 9 januari 2012 kommer en muntlig information gällande 

internbudgeten. För att beslut ska fattas i ärendet kallas kommunstyrelsen till ett extra 

sammanträde före KSAU och KSVU den 24 januari. 

 
 


